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	The Rise of U.S. Shale Oil Production

Since reaching a peak in 2005, U.S. dependence on foreign oil has been decreasing. There are a number of reasons for this decline, including falling domestic consumption and increasing domestic supply. One of the most notable factors concerning supply is the rise of shale oil production, which has been dubbed the “shale revolution.”

Two of the factors that have contributed to the rise in shale oil production have been the relatively high price of oil over the last decade and technological advancements that have made finding and producing oil in shale and tight rock formations significantly more affordable. In a situation of low oil prices and expensive technology to extract oil, shale production makes no economic sense.

In 2005, shale oil production stood at under 500,000 barrels per day. By 2011 production had reached nearly one million barrels per day and began to increase significantly, reaching a peak of over 4.5 million barrels per day by the end of last year. 


	Увеличение добычи сланцевой нефти в США

Достигнув своего пика в 2005 году, зависимость США от импорта нефти стала уменьшаться. Этому поспособствовал ряд причин, который включает снижение уровня потребления внутри страны и увеличение внутренних поставок. Один из наиболее значительных факторов, касающихся поставок, связан с увеличением добычи сланцевой нефти, что получило название «сланцевой революции».

Двумя факторами, повлиявшими на рост добычи сланцевой нефти,  стали относительно высокие цены на нефть  за последние 10 лет и развитие технологий, позволившие сделать обнаружение и добычу нефти из сланцев и плотных устойчивых пород более доступными. При ситуации низких цен на нефть и дорогой технологии производства добыча сланцевой нефти экономически нецелесообразна.

В 2005 году добыча нефти составляла менее 500 000 баррелей нефти в день. К 2011 году этот показатель приблизился к одному миллиону баррелей в день и начал значительно повышаться, достигнув своего пика, 4,5 миллионов баррелей в день, к концу прошлого года.




